Almanaar Ramadan Rules and Guidelines

These guidelines serve as a reminder for worshippers and visitors of the Mosque to adhere to the following rules during Ramadan:

1. Mobile Phones

Please switch off your mobile phones while inside the Mosque. If you need to make or answer a call, kindly step outside to avoid disturbing other worshippers.

2. Respect for Others

Show the utmost respect to fellow worshippers, staff, volunteers, and visitors. Your behavior and interactions should reflect the good teachings of the Islam.

3. Supervision of Children

While children are welcome, parents and guardians are strongly encouraged to keep them within designated prayer rooms for families. Their safety and well-being are your responsibility, and they must be supervised by you at all times.

4. Conduct of Young Worshippers

Some young people come to the Mosque without the intention to pray and instead wander the streets, causing disturbances. Please advise your children that if they do not wish to pray, they should remain at home. If they attend, they should pray and leave quietly without causing disruption.

5. Parking Considerations

We strongly encourage worshippers to park away from the immediate vicinity of the Mosque. Blocking streets or gates can cause inconvenience to neighbours and may obstruct emergency services such as ambulances and fire engines. Please park responsibly.

6. Cleanliness and Hygiene

Help keep the Mosque, prayer halls, and toilets clean. Eating inside the Mosque is not allowed. Dispose of water bottles in designated bins. While toilets are cleaned daily, all users must ensure they leave the facilities clean and dry after use.

7. Reserving Prayer Spaces

Reserving spaces for late-arriving friends is not permitted. The Mosque is open to all worshippers, and everyone has the right to sit wherever space is available. Preventing others from using a space will not be tolerated, and management will take necessary action if needed.

8. Use of Chairs

Chairs are designated in specific areas for health and safety reasons. They must not be moved to other rows.

9. Personal Belongings

Keep your belongings, such as bags and jackets, with you at all times. Do not leave them unattended.

10. The Spirit of Ramadan

Ramadan is not just about fasting and prayer—it is also about respect, responsibility, and helping one another. Increase your rewards by taking care of your Mosque and cooperating with staff, volunteers, and management.

May Allah accept your fasting, prayers, and good deeds. Ameen.

Management

Ramadan / March 2025

قواعد وإرشادات مسجد المنار في شهر رمضان المبارك

تم وضع هذه الإرشادات لتذكير المصلين وزوار المسجد بضرورة الالتزام بالقواعد التالية خلال شهر رمضان

الهواتف المحمولة . ١

يرجى إيقاف تشغيل الهواتف المحمولة داخل المسجد. إذا كنت بحاجة إلى إجراء مكالمة أو الرد على واحدة، .يُرجى الخروج حتى لا تزعج المصلين الآخرين

احترام الآخرين ٢.

يجب إظهار أقصى درجات الاحترام للمصلين، والموظفين، والمتطوعين، والزوار. ينبغي أن تعكس . .سلوكياتك وتعاملاتك تعاليم الدين الحنيف

الإشراف على الأطفال ٣.

الأطفال مرحب بهم، ولكن يُنصح الآباء والأمهات بشدة بإبقائهم داخل قاعات الصلاة المخصصة للعائلات. مسؤولية سلامتهم ورفاهيتهم تقع على عاتقكم، لذا يجب الإشراف عليهم في جميع الأوقات

سلوك الشباب . ٤

يأتي بعض الشباب إلى المسجد دون نية للصلاة ويتجولون في الشوارع، مما يسبب الإزعاج. يُرجى نصح أبنائكم أنه إذا لم يكن لديهم رغبة في الصلاة، فمن الأفضل أن يبقوا في المنزل. وإذا حضروا إلى المسجد، فعليهم أداء الصلاة والمغادرة بهدوء دون إحداث أي إزعاج

مواقف السيارات . ٥

نوصى بشدة المصلين بعدم إيقاف سياراتهم بالقرب من المسجد مباشرة. إغلاق الشوارع أو البوابات يسبب إز عاجًا للجيران وقد يعيق خدمات الطوارئ مثل سيارات الإسعاف والإطفاء. يُرجى ركن السيارات بمسؤولية . يُرجى ركن السيارات بمسؤولية

النظافة والصحة العامة .٦

ساعد في الحفاظ على نظافة المسجد وقاعات الصلاة والمرافق الصحية. يمنع تناول الطعام داخل المسجد. تخلص من زجاجات المياه في الأماكن المخصصة. على الرغم من تنظيف دورات المياه يوميًا، إلا أنه يجب على كل مستخدم التأكد من تركها نظيفة وجافة بعد الاستخدام

حجز أماكن الصلاة ٧.

حجز أماكن للأصدقاء المتأخرين غير مسموح به. المسجد مفتوح لجميع المصلين، ويحق لأي شخص الجلوس في أي مكان متاح. منع الآخرين من استخدام المساحة المتاحة لن يتم التسامح معه، وسوف تتخذ الإدارة الإجراءات اللازمة عند الضرورة

استخدام الكراسي ٨

تم تخصيص أماكن محددة للكراسي لأسباب تتعلق بالصحة والسلامة. لا يُسمح بنقل الكراسي إلى صفوف . أخرى

الممتلكات الشخصية . ٩

يُرجى الاحتفاظ بأغر اضكم الشخصية، مثل الحقائب والملابس، معكم في جميع الأوقات وعدم تركها دون رقابة

روح رمضان ۱۰.

رمضان ليس فقط شهر الصيام والصلاة، بل هو أيضًا شهر الاحترام، والمسؤولية، ومساعدة الأخرين. زِد من أجرك من خلال العناية بالمسجد والتعاون مع الموظفين والمتطوعين والإدارة

.آمين نسأل الله أن يتقبل صيامكم وصلاتكم وأعمالكم الصالحة

الإدارة

رمضان / مارس ۲۰۲۵